
 

 

Projekt przedłożony Komisji do przyjęcia 

 

PROTOKÓŁ Nr 4/W/2024 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Budżetu, Gospodarki 

Komunalnej i Przestrzennej oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych  

 Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 25 września 2024 roku  

o godz. 9.00 

w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski 

 

Obecni radni: 

 

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej: 

- Walenty Gałuszewski 

- Radosław Godun 

- Alina Kruk 

- Barbara Krukowska 

- Angelika Nieroda 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

2. Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej: 

- Jerzy Chilkiewicz 

- Barbara Krukowska 

- Albin Misiuk 

- Anna Siemieniuk 

- Jerzy Tomczuk 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

3. Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych: 

- Andrzej Czeczuga 

- Konrad Łapiński 

- Piotr Parfieniuk 

- Anatol Grzegorz Tymiński  

Nieobecna DIANA BISZ 

 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

Prowadzący posiedzenie radny WALENTY GAŁUSZEWSKI – Przewodniczący 

Komisji Rewizyjnej przywitał radnych oraz inne osoby uczestniczące w posiedzeniu: 

- Wójta Gminy – WALENTEGO KORYCKIEGO 

- Zastępcę Wójta Gminy – ANATOLA FILIPIUKA 

- Skarbnika Gminy – ANNĘ NESTERUK 

- Przewodniczącego Rady Gminy – STANISŁAWA OLSZEWSKIEGO 

Na posiedzeniu byli też obecni mieszkańcy gminy, którzy zgłosili chęć zabrania głosu 

 

 

 



we wskazanych przez Nich punktach porządku posiedzenia. 

Przypomniał o obowiązującym rozporządzeniu w sprawie ochrony danych osobowych 

w skrócie zwanym RODO wskazującym na ochronę danych osobowych osób 

fizycznych. 

 

2. Ustalenie porządku obrad. 

Zawiadomienie o zwołaniu posiedzenia stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu. 

Prowadzący posiedzenie poinformował, że dodatkowo Wójt Gminy złożył wniosek o 

wprowadzenie do porządku sesji i przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia protestu 

wyborczego przeciwko ważności odbytych w dniu 13 września 2024 r. wyborów 

Sołtysa i Rady Sołeckiej Sołectwa Kotły. WALENTY GAŁUSZEWSKI dodał, że 

pełni funkcję radnego już piątą kadencję i przez ten okres nie było nigdy tylu 

protestów wyborczych w związku z przeprowadzanymi wyborami w sołectwach. 

Przez te lata nigdy nie było w sumie  tylu protestów, co na jednej dzisiejszej komisji. 

Zaproponował uzupełnić porządek posiedzenia o ten punkt. Następnie odczytał 

propozycję zaktualizowanego porządku posiedzenia. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr 3/W/2024 ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

Gminy Bielsk Podlaski   w dniu 26 sierpnia 2024 r. 

4. Zaopiniowanie materiałów na VI Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski, zwołaną 

na dzień 26 września 2024 roku: 

a) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok; 

b) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego w zakresie organizacji  transportu zbiorowego; 

c) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LVI/453/2024 Rady gminy 

Bielsk Podlaski z dnia 28 marca 2024 r. w sprawie przyjęcia programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Bielsk Podlaski; 

d) Projekt uchwały w sprawie rozpoznania skargi z dnia 8 sierpnia 2024 r. na 

niewłaściwą informację dotyczącą mienia sołectwa Haćki; 

e) Projekt uchwały w sprawie rozpoznania skargi z dnia 30 lipca 2024 r. dot. 

dewastacji środowiska naturalnego we wsi Rzepniewo przekazanej według 

właściwości przez Podlaskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony 

Środowiska w Białymstoku; 

f) Projekt uchwały w sprawie rozpoznania skargi z dnia 13 sierpnia 2024 r. na 

działania sołtysa wsi Sierakowizna; 

g) Projekt uchwały w sprawie wyborów Sołtysa i Rady Sołeckiej Sołectwa 

Jacewicze; 

h) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia protestu wyborczego przeciwko 

ważności odbytych w dniu 16 sierpnia 2024 r. wyborów Sołtysa i Rady 



Sołeckiej Sołectwa Plutycze; 

i) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia protestu wyborczego przeciwko 

ważności odbytych w dniu 13 września 2024 r. wyborów sołtysa i Rady 

Sołeckiej Sołectwa Kotły. 

j) Informacja o realizacji zadań oświatowych w Gminie Bielsk Podlaski w roku 

szkolnym 2023/2024 oraz przygotowaniu szkół do roku szkolnego 2024/2025; 

k) Raport z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Bielsk Podlaski 

na lata 2022 – 2025. 

5. Sprawy bieżące. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

WALENTY GAŁUSZEWSKI poinformował, że materiały do każdego punktu zostały 

przekazane radnym w formie elektronicznej. 

Członkowie poszczególnych komisji nie zgłosili uwag do zaproponowanego porządku. 

Porządek posiedzenia został jednogłośnie przyjęty przez poszczególne komisje. 

 

3. Przyjęcie protokołu Nr 3/W/2024 ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

Gminy Bielsk Podlaski  w dniu 26 sierpnia 2024 r. 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu, który został przyjęty jednogłośnie. 

 

4. Zaopiniowanie materiałów na VI Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski, 

zwołaną na dzień 26 września 2024 roku: 

 

a) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok; 

Wniosek w sprawie zmian w budżecie gminy wraz z projektem uchwały, stanowi 

Załącznik Nr 5 do protokołu. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Poszczególne komisje zaopiniowały wniosek Wójta pozytywnie. 

 

b) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego w zakresie organizacji publicznego transportu zbiorowego; 

Wniosek w tej sprawie wraz z projektem uchwały, stanowi Załącznik Nr 6 do 

protokołu. Wniosek jest związany z utworzeniem transportu zbiorowego na linii Bielsk 

Podlaski – Brańsk – Rudka – Ciechanowiec. Inicjatywa ta wymaga wyrażenia zgody  

na zawarcie porozumienia międzygminnego z Gminą Brańsk, która przejmie to 

zadanie i gminami: Miasto Bielsk Podlaski, Miasto Brańsk, Gmina Bielsk Podlaski, 

Gmina Rudka i Gmina Ciechanowiec. 

Wójt Gminy WALENTY KORYCKI poinformował, że taka inicjatywa pojawiła się w 

gminach Brańsk i Rudka. Porozumienie zostanie podpisane, jeśli Rada Gminy wyrazi 

na to zgodę. Poinformował o wysokości dofinansowania z budżetu województwa, 

natomiast obciążenie budżetu gminy z tego tytułu będzie wynosiło  do końca br. około 

10 tys. zł. Planowane są 2 kursy dziennie w obie strony. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zwrócił uwagę na potrzebę sprawdzenia, 



czy mieszkańcy korzystają z takiego połączenia. Poinformował, że będą mogli na tym 

skorzystać m.in. uczniowie szkół średnich, którzy chcą kształcić się w Rudce – w 

szkole rolniczej, ponieważ w tym roku w Bielsku nie ma klasy o profilu rolniczym.     

Prowadzący posiedzenie radny WALENTY GAŁUSZEWSKI powiedział, że zadanie 

to należy dofinansować, ponieważ w przeciwnym razie w przypadku odmowy, 

autobus nie będzie się zatrzymywał na terenie gminy. 

Innych pytań i uwag nie zgłoszono. 

Poszczególne komisje zaopiniowały wniosek Wójta pozytywnie. 

 

c) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LVI/453/2024 Rady Gminy 

Bielsk Podlaski z dnia 28 marca 2024 r. w sprawie przyjęcia programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Bielsk Podlaski; 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie wraz z projektem uchwały, stanowi Załącznik 

Nr 7 do protokołu. W proponowanym projekcie uchwały zawarto zapis uchylający § 

11 zmienianej uchwały, co oznacza, że programem nie będą objęte zwierzęta inne niż 

gospodarskie i domowe. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Poszczególne komisje zaopiniowały wniosek Wójta pozytywnie. 

 

d) Projekt uchwały w sprawie rozpoznania skargi z dnia 8 sierpnia 2024 r. na 

niewłaściwą informację dotyczącą mienia sołectwa Haćki. 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie wraz z projektem uchwały i treścią złożonej 

skargi stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu.  

Prowadzący posiedzenie radny WALENTY GAŁUSZEWSKI poinformował, że 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zarekomendowała uznanie skargi za bezzasadną. 

Odczytał treść opinii. Dyskusji nie prowadzono. 

Obecny na posiedzeniu Skarżący J.M. zgłosił chęć zabrania głosu, ale prowadzący nie 

udzielił Skarżącemu głosu prosząc jednocześnie, aby nie przeszkadzał. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Poszczególne komisje zaopiniowały wniosek o uznanie skargi za bezzasadną 

pozytywnie. 

 

e) Projekt uchwały w sprawie rozpoznania skargi z dnia 30 lipca 2024 r. na 

dewastację środowiska naturalnego we wsi Rzepniewo przekazanej według 

właściwości przez Podlaskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony 

Środowiska w Białymstoku; 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie wraz z projektem uchwały i treścią złożonej 

skargi stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu.  

Prowadzący posiedzenie radny WALENTY GAŁUSZEWSKI poinformował, że  

dokumentacja w tej sprawie jest obszerna. Odczytał stanowisko Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji, która  zarekomendowała uznanie skargi za bezzasadną. Odczytał 



fragment opinii, zwracając uwagę na fakt, iż kopaliny są wydobywane przez firmę 

Beton Krupiak legalnie, a firma Inżynieria Lądowa Bracia Jurczuk również posiada 

stosowne dokumenty do swojej działalności. Wskazano organy właściwe do 

sprawowania nadzoru nad prowadzoną działalnością, zwrócono też uwagę, że opisana 

w skardze droga leśna ma charakter publiczny. Wobec powyższego zarzuty należy 

kierować do właściwych organów nadzorujących.   

Dyskusji nie prowadzono. Pytań i uwag nie zgłoszono. Poszczególne komisje 

zaopiniowały wniosek Wójta Gminy pozytywnie. 

 

f) Projekt uchwały w sprawie rozpoznania skargi z dnia 13 sierpnia 2024 r. na 

działania sołtysa wsi Sierakowizna; 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie wraz z projektem uchwały i treścią złożonej 

skargi stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

zarekomendowała uznanie skargi za bezzasadną. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zwrócił uwagę, że do materiałów 

dołączono wnioski sołectwa Sierakowizna w sprawie przeznaczenia środków funduszu 

sołeckiego, w których nie sprecyzowane, które drogi mają być remontowane. Podał 

przykład swojego sołectwa Nałogi, w którym konkretnie zapisano, które drogi mają 

być remontowane. Stwierdził, że nie obwinia Pani Sołtys Sołectwa Sierakowizna, ale 

na taki aspekt należałoby zwrócić uwagę.  

Radna ALINA KRUK powiedziała, że nie ma możliwości wskazania konkretnych 

dróg, ponieważ ich stan techniczny w czasie między złożeniem wniosku, a 

przystąpieniem do realizacji ulega zmianie, stąd wniosek po czasie może okazać się 

nieaktualny. 

Radny JERZY TOMCZUK stwierdził, że są różne sytuacje, które mogą zdecydować, 

że inne drogi wymagają remontu, a nie te, które zostały zgłoszone we wniosku, np. w 

międzyczasie zawali się przepust. Co wtedy ? Podobne zdanie wyraził 

Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI wyjaśnił, że w takim przypadku zwołuje 

się zebranie wiejskie i wprowadza się zmianę we wcześniej złożonym wniosku. 

Wójt Gminy WALENTY KORYCKI powiedział, że w gminie nie ma firmy, która 

zajmowałaby się utrzymaniem dróg, w samorządzie wojewódzkim w budżecie są 

wyodrębnione środku na ten cel, analogiczna rolę w budżecie naszego samorządu 

spełnia fundusz sołecki. 

Prowadzący posiedzenie radny WALENTY GAŁUSZEWSKI przypomniał, że jak nie 

było funduszu sołeckiego bieżące naprawy były wykonywane w razie zgłoszonych 

potrzeb. Na wsi każda droga jest ważna i trzeba cieszyć się, że fundusz sołecki jest 

przeznaczany na ten cel, a nie na mniej pilne zadania. 

Radny ANATOL GREGORZ TYMIŃSKI podkreślił, że wyraził swoje zdanie na ten 

temat i uważa, że wniosek powinien być precyzyjny, a w razie potrzeby zebranie 

wiejskie może go zaktualizować.  

Innych pytań i uwag nie zgłoszono. 



Poszczególne komisje zaopiniowały wniosek Wójta pozytywnie (uznanie skargi na 

bezzasadną). 

 

g) Projekt uchwały w sprawie wyborów Sołtysa i Rady Sołeckiej Sołectwa 

Jacewicze; 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie wraz z projektem uchwały stanowi Załącznik 

Nr 11 do protokołu. 

Prowadzący posiedzenie radny WALENTY GAŁUSZEWSKI przypomniał, że 

Sołectwo Jacewicze jest niedawno utworzonym sołectwem. Stwierdził, że protest 

należy uznać za zasadny, ponieważ termin wyborów sołtysa i rady sołeckiej został 

wyznaczony przed formalnym zarządzeniem wyborów w tym sołectwie, ponieważ w 

tym czasie nie był jeszcze uchwalony statutu sołectwa. Wybory należy więc 

powtórzyć. 

Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI zaproponował, aby ustalić 

datę wyborów, a ponieważ w Jacewiczach nie ma świetlicy, więc wybory można 

przeprowadzić w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy. 

Wójt Gminy WALENTY KORYCKI dodał, że dla mieszkańców Jacewicz zostanie 

podstawiony autokar, a skoro wybory odbędą się w Urzędzie Gminy, więc na miejscu 

w ewidencji ludności będzie możliwa weryfikacja uprawnienia do głosowania.   

Ostatecznie uzgodniono, że w projekcie uchwały zostanie wprowadzony zapis, że 

wybory należy przeprowadzić „do dnia 31 października 2024 r.”  

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Poszczególne komisje zaopiniowały wniosek Wójta pozytywnie. 

 

h) Projekt uchwały w sprawie  rozpatrzenia protestu wyborczego przeciwko 

ważności odbytych w dniu 16 sierpnia 2024 r. wyborów Sołtysa i Rady 

Sołeckiej Sołectwa Plutycze; 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie wraz z projektem uchwały stanowi Załącznik 

Nr 12 do protokołu. 

Prowadzący posiedzenie radny WALENTY GAŁUSZEWSKI zwrócił uwagę na 

obszerną dokumentacje w tej sprawie. Dodatkowo mieszkaniec Plutycz Pan P.Ł. 

przekazał wszystkim radnym pisemne stanowisko mieszkańców odnoszące się do 

wniosku Wójta Gminy i projektu uchwały. 

Radna BARBARA KRUKOWSKA powiedziała, że sytuacja w Plutyczach jest dla 

Niej niezrozumiała. Do wyborów wpisała się na listę duża liczba mieszkańców, a 

dopiero po wyborach okazało się, że wynik głosowania nie pasuje. W taki sposób 

można w każdej wsi podważać wybory. Obwiniany jest Urząd Gminy, ale zdaniem 

radnej wina leży po stronie mieszkańców, którzy na zebraniu powinni weryfikować, 

kto jest stałym mieszkańcem sołectwa, a kto nie.  

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI stwierdził, że nie ma w tej sprawie 

jednoznacznych przepisów i orzeczeń sądów administracyjnych. Radna ANGELIKA 

NIERODA powiedziaa, że podczas głosowania nie zgłoszono sprzeciwu. 



Radny JERZY TOMCZUK zwrócił uwagę na to, że była informacja o tym, że 

mieszkańcy potwierdzają, kto jest stałym mieszkańcem sołectwa i kto może brać 

udział w wyborach. 

Wójt Gminy WALENTY KORYCKI podał przykłady przebiegu wyborów w innych 

sołectwach, gdzie mieszkańcy decydowali, że osoba, nawet jeśli nie jest zameldowana, 

ale codziennie przebywa we wsi, to uczestniczyła w głosowaniu, bo wyrazili na to 

zgodę mieszkańcy uznając, że jest stałym mieszkańcem sołectwa. W taki sam sposób 

postąpiono w Plutyczach, gdzie wyczytywano z listy obecności każde nazwisko, po to 

by pozostali mieszkańcy zdecydowali i potwierdzili, czy jest stałym mieszkańcem 

sołectwa. Po pewnym czasie jeden z protestujących zarzucił, że nie jest to dobry 

sposób na weryfikację. Sprawdzanie przerwano. Wójt dodał, że podczas wyborów 

zachowano klauzulę tajności. Dodał, że dyskusje co do prawidłowości przebiegu 

głosowania będą zawsze. Zdaniem Wójta, gdyby wygrał kontrkandydat, to nie byłoby 

protestu. Różnica w ilości głosów oddanych na poszczególnych kandydatów była 

duża. W dalszej kolejności głos zabrał mieszkaniec Plutycz Pan P.Ł. Przedstawił 

wniosek protestujących skierowany do Rady Gminy z dnia 25 września 2024 r., 

przekazany radym przed posiedzeniem komisji, który stanowi Załącznik Nr 13 do 

protokołu. P.Ł. poinformował, że w tym piśmie przedstawiono, jaki był przebieg 

wyborów i jak protestujący odnoszą się do argumentów zawartych w projekcie 

uchwały, który zakłada oddalenie protestu. P.Ł stwierdził, że grzechem wyborów 

przeprowadzonych w dniu 16 sierpnia 2024 r., było to, że w małej sali zgromadzono 

ponad 100 osób. Poproszono o wpisywanie się na listę obecności mieszkańców, nie 

informując uprzednio o tym, że w głosowaniu mogą uczestniczyć stali mieszkańcy 

sołectwa. Nie wszyscy znają statut sołectwa, który określa, kto jest uprawniony do 

głosowania (zacytował treść  paragrafu 16 pkt 1 statutu). W głosowaniu brało udział 

96 osób. W około 1/3 domów mieszkają stali mieszkańcy, 1/3 mieszkańców 

pomieszkuje tu czasowo lub przyjeżdża na weekendy. W sąsiednich gminach ten 

problem jest rozwiązany poprzez sprawdzanie i weryfikację prawa do głosowania wg 

spisu wyborców. Przed wyborami kandydat na sołtysa przeprowadził agitację, dlatego 

ludzie przyszli na zebranie. Sołtys złożył Radzie Gminy informację, że osoby biorące 

udział w wyborach udzielają się w pracy na rzecz sołectwa. Skarżący nie zgodził się z 

tym, twierdząc, że centrum życiowe wielu osób obecnych na zebraniu koncentruje się 

poza Plutyczami, np. w Bydgoszczy. Przyjeżdżają tu okazjonalnie, np. na wakacje. 

Wójt mówił o prowadzonej na zebraniu weryfikacji, w rzeczywistości doszło do 

szumu krzyków i wrzasków. P.Ł. powiedział, że aby uciszyć atmosferę zgłosił, że jest 

to postępowanie nieprawidłowe. Były trudne warunki lokalowe do głosowania. Dodał, 

że nie ma nic przeciwko tym, którzy faktycznie udzielają się, jednak wielu 

mieszkańców wpisanych do rejestru wyborców w ogóle nie przyszło na zebranie. 

Jeden z kandydatów zgromadził na zebraniu tylu znajomych, że przez ich udział w 

głosowaniu wybory zostały wypaczone. Odczytał protokół z zebrania wyborczego, 

zwracając uwagę na wpisaną liczbę mieszkańców uprawnionych do głosowania, która 

jest nieadekwatna do liczby osób, które wzięły udział w głosowaniu. P.Ł. powiedział 



również o prowadzonej „nagonce” na Panią, która kandydowała na sołtysa oraz na 

Niego samego. Powiedział, że grupa osób niszczy całą więź utworzoną wśród 

mieszkańców Plutycz. Ludzie zobaczyli szansę na oddolne inicjatywy, liczyli na 

zmianę statutu sołectwa, w którym nawet nie ma możliwości odwołania sołtysa, chyba 

że sam zrezygnuje. Zwrócił się również do radnego JERZEGO CHILKIEWICZA, 

którego obwinił za całą sytuację, ponieważ m.in. namawiał do głosowania osoby, które 

płacą podatek za nieruchomości w Plutyczach. Radny dał przykład, bo głosował w 

dwóch sołectwach. P.Ł. zaapelował o powtórzenie wyborów, zaprzestanie ataków na 

kandydatkę na sołtysa i protestujących. W każdej wsi są prowadzone sprawy sądowe 

między ludźmi, ale do czego to doprowadzi ? Trzeba to przerwać. Jest jeszcze  

Wojewódzki Sąd Administracyjny i media, ale czy to jest nam potrzebne ? 

Radny JERZY CHILKIEWICZ stwierdził, że w tej wypowiedzi jest dużo nieprawdy. 

Sołtys Plutycz chciał przyjechać na dzisiejsze posiedzenie komisji, ale poprosiłem, 

żeby tego nie robił. Radny powiedział, że na zebraniu wyborczym był obrażany przez 

Pana P.Ł., ale wybacza Mu to. Wyjaśnił, że nie namawiał do głosowania, wbrew temu 

co mówił protestujący. Przyznał, że jako radny śledzi przebieg wyborów w gminie, 

rozmawia z ludźmi, m.in. z sołtysem Sołectwa Kotły, gdzie również złożono protest. 

Wieś jest podzielona. W Plutyczach wybrano dobrego sołtysa i dobrą radę sołecką, ale 

sołtys rozważa złożenie rezygnacji, bo jest atakowany. Dodał, że aktualnie wybrany 

sołtys Plutycz, zrobił dla tej wsi więcej niż w sumie poprzedni urzędujący sołtysi. 

Radny odniósł się również do wyboru Jego osoby na sołtysa Sołectwa Deniski. 

Zwrócił uwagę, że pełnił tę funkcję przez 15 lat, podczas gdy poprzednio w ogóle nie 

było chętnych do pełnienia tej funkcji, albo wybrany sołtys szybko rezygnował. 

Wymienił efekty, jakie udało się uzyskać przez te lata w Deniskach, m.in. powstało 

boisko, plac zabaw, świetlica. 

W dalszej części dyskusji mówiono o tym, czy treść statutu jest oparta na jakimś 

wzorze, czy jest powielana z poprzednich lat.    

Po zakończeniu dyskusji prowadzący posiedzenie WALENTY  GAŁUSZEWSKI 

poinformował, że w  paragrafie 1 projektu uchwały proponuje się oddalenie protestu. 

Zostanie on poddany pod głosowanie na najbliższej sesji Rady Gminy. Zaapelował o 

oddanie głosu zgodnie z własnym sumieniem. 

 

i) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia protestu wyborczego przeciwko 

ważności odbytych w dniu 13 września 2024 r. wyborów Sołtysa i Rady 

Sołeckiej Sołectwa Kotły; 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie wraz z projektem uchwały stanowi Załącznik 

Nr 14 do protokołu. WALENTY GAŁUSZEWSKI odczytał treść protestu, w którym 

głównie zarzuca się, że mieszkańcy nie zostali odpowiednio poinformowani o terminie 

zebrania wyborczego. 

Radna BARBARA KRUKOWSKA powiedziała, że uczestniczyła jako radna z tego 

okręgu w zebraniu wyborczym, wybrany sołtys uzyskał 3 głosy więcej od 

kontrkandydata. Radna rozmawiała z mieszkańcami, którzy mają zastrzeżenia do tego 



sołtysa. We wsi jest podział na 2 strony konfliktu, ale prawdopodobnie prawda leży po 

środku. 

Radna ANGELIKA NIERODA powiedziała, że ktoś zgłosił tego kandydata i ktoś go 

wybrał, więc należy taki wybór uszanować. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI stwierdził, że protest jest bezzasadny. 

Główny zarzut dotyczy niewłaściwej informacji o wyborach. Rolą sołtysa było 

wywieszenie stosownego ogłoszenia, co uczynił, a dodatkowo informował 

mieszkańców za pośrednictwem facebooka, czego nie musiał robić. 

Radna ANNA SIEMIENIUK uznała również za bezzasadny zarzut, że w ogłoszeniu 

zastosowano zbyt małą czcionkę. Podkreśliła, że jeśli ktoś ma problemy z 

odczytaniem, to może skorzystać z pomocy sąsiada, czy innego mieszkańca wsi.  

WALENTY GAŁUSZEWSKI poinformował, że w paragrafie 1 projektu uchwały 

proponuje się oddalenie protestu. Zaapelował o oddanie głosu na najbliższej sesji 

zgodnie z sumieniem i posiadaną wiedzą. 

Innych pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

j) Informacja o realizacji zadań oświatowych w Gminie Bielsk Podlaski w roku 

szkolnym 2023/2024 oraz przygotowaniu szkół do roku szkolnego 2024/2025; 

Informacja Dyrektora Szkoły Podstawowej w Augustowie stanowi Załącznik Nr 15 

do protokołu. 

Informacja Dyrektora Szkoły Podstawowej im. Świętego Jana Pawła II w Łubinie 

Kościelnym stanowi Załącznik Nr 16 do protokołu. 

Obie informacje zostaną przedstawione przez dyrektorów szkół na najbliższej sesji 

Rady Gminy. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zwrócił uwagę na zajmowane przez 

uczniów szkoły w Augustowie  wysokie miejsca w sporcie. Jest w tym zakresie duży 

postęp. Natomiast wyniki z egzaminów są gorsze niż w poprzednich latach.   

Innych pytań i uwag nie zgłoszono. 

Poszczególne komisje zaopiniowały informacje szkół pozytywnie. 

 

k) Raport z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2022 – 2025. 

Raport  stanowi Załącznik Nr 17 do protokołu. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Poszczególne komisje zaopiniowały raport pozytywnie. 

 

5. Sprawy bieżące. 

W powyższym punkcie: 

- Uzgodniono formę pomocy ze strony Gminy Bielsk Podlaski dla powodzian z 

południa Polski, do czego zachęca również Związek Gmin Wiejskich. Przed sesją 

Rady Gminy sołtysom zostanie przekazana pisemna informacja z numerem rachunku 

bankowego jednej z gmin wymagających wsparcia. Dodatkowo zbiórka pieniędzy 



zostanie przeprowadzona wśród radnych. 

- Radni zostali poinformowani o potrzebie zmiany wysokości dofinansowania 

inwestycji powiatowej – budowa drogi Kozły – Lewki – Podbiele. Inwestycja jest już 

po przetargu, a oczekiwana wysokość dofinansowania z budżetu gminy na najbliższe 2 

lata wynosi 1.700.000 zł. Uznano, że droga jest potrzebna, więc należy kwestię 

dofinansowania załatwić pozytywnie. 

- Przewodniczący Rady Gminy poinformował o złożonym do Wójta Gminy wniosku 

mieszkańca Bielska Podlaskiego o nadanie nazwy ulicy w Pilikach. Chodzi o drogę w 

lesie niedaleko „Czterech Pór Roku”, gdzie nikt nie mieszka. Radni uznali inicjatywę 

za niecelową. 

- Radni zostali również zapoznani z petycją wniesiona do Wójta Gminy dotyczącą 

szczepień przeciw HPV. Chodzi o zamieszczenie informacji w BIP i przekazanie do 

szkół. W sprawie szczepień wypowiedziała się radna ANNA SIEMIENIUK, która 

stwierdziła, że wzrasta liczba zachorowań na niektóre choroby, np. krztusiec, 

ponieważ ludzie nie chcą się szczepić. Mają na to również wpływ osoby 

przyjeżdżające z państw, w których nie są prowadzone takie szczepienia.  

- W sprawie petycji dot. sprzeciwu wobec tworzenia ośrodków dla imigrantów oraz 

petycji w sprawie utworzenia sołectwa Nowe Augustowo stanowisko przygotuje 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. 

Radny RADOSŁAW GODUN poinformował, że mieszkańcy Augustowa zam. przy 

ul. Brańskiej chcą się odłączyć od wsi Augustowo, twierdząc, że mają za daleko do 

świetlicy i nie korzystają z funduszu sołeckiego. Mieszkańcy tzw. starego Augustowa 

są temu przychylni, ale na terenie nowego Augustowa nie ma gminnego placu, na 

którym można byłoby wybudować świetlicę. Radna BARBARA KRUKOWSKA 

odczytał treść petycji. 

Wójt Gminy WALENTY KORYCKI poinformował, że w tym temacie niezbędne jest 

przeprowadzenie konsultacji społecznych. Jeśli mieszkańcy chcą utworzenia nowej 

miejscowości, to droga formalna takiej procedury jest bardzo długa. Mieszkańcy 

nowego Augustowa nie czują więzi ze starym Augustowem, bo w większości są to 

osiedleńcy z miasta. Sposobem na załatwienie zgłoszonej petycji jest wybranie dwóch 

sołtysów, podobnie jak w Klejnikach czy Boćkach. W tym celu Statut Sołectwa będzie 

jednak wymagał zmiany.  Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI powiedział, że 

jest kilka innych przepisów statutów sołectw wymagających poprawy, np. zasady 

odwołania sołtysa, czy uregulowanie obowiązków sołtysa po złożeniu rezygnacji z 

pełnionej funkcji  (chodzi o uregulowanie, w jaki sposób i w jakim czasie ustępujący 

sołtys ma przekazać swoje obowiązki).  

 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

Porządek posiedzenia został wyczerpany, w związku z tym radny WALENTY 

GAŁUSZEWSKI o godz. 10.40 zamknął posiedzenie komisji.  
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